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Protokół nr XX/08 
 

z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 13 lutego 2008r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
 
Obrady XX sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 13.25 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając jednocześnie 
quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 
1 do niniejszego protokołu). 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu) i przedstawił porządek obrad, pytając o ewentualne wnioski o 
zmianę zaproponowanego porządku. 
Przewodniczący poinformował o śmierci i terminie pogrzebu żony Józefa Marszałka-
Honorowego Obywatela Gminy Rzgów. 
Z inicjatywy Przewodniczącego zmieniono kolejność porządku obrad, punktem 9 i 10 
czyniąc kolejno: „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania i powołania inkasentów 
podatków i opłat lokalnych” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie przyznania 
Burmistrzowi Rzgowa dodatkowego wynagrodzenia rocznego”, a rozpatrzenie skarg 
na Burmistrza Rzgowa przesuwając do punktów 14 i 15 porządku. 
 
Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami 
stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
 
Porządek obrad po zmianach obejmował: 

1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Przedstawienie porządku obrad 
4. Wybór sekretarza obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a) informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XIX sesji 
b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 

7. Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym Komisji Spraw  
Społecznych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2008 
9. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania i powołania inkasentów podatków i  

opłat lokalnych 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Burmistrzowi Rzgowa dodatkowego  

wynagrodzenia rocznego 
11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania i wypłacania: dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród nauczycielom 
szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Rzgów na rok 2008 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania 
dodatku mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w szkołach i w 
przedszkolu prowadzonym przez Gminę Rzgów na 2008r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego w zakresie 
zapobiegania chorobom i urazom na 2008r. 

14. Rozpatrzenie skargi J.A.Klepacz i Z.Kaniorskiego na Burmistrza Rzgowa 
15. Rozpatrzenie skargi E.J.Siotor na Burmistrza rzgowa. 
16. Interpelacje radnych 
17. Wnioski i zapytania 
18. Komunikaty, sprawy różne 
19. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 4. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie radną Krystynę Bagińską. 
Ad.5. 
Protokół z XIX sesji został przyjęty bez zastrzeżeń. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie od przedstawienia realizacji uchwał podjętych na sesji 
XIX. Uchwała budżetowa –realizowana, odbyły się dwa spotkania w temacie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania w rejonie 7SG, kwestię zakupu działki od Gałkiewicza 
pod wysypisko śmieci omówił Kierownik referatu Rolnictwa E.Cieślik. 
Kierownik Cieślik –na 15 lutego ustalono termin podpisania umowy o zakup przedmiotowej 
nieruchomości. 
Realizacja wniosków z poprzedniej sesji –część wyjaśniona bezpośrednio na sesji. 
Wniosek S.Piekarskiego- wycięcie drzew na ul.Frontowej –jeszcze nie zrealizowany, musimy 
rozpatrzeć zasadność wniosku w terenie. 
Wniosek Sołtysa Sabeli –usuwanie nieczystości –informacja o obowiązku załączona jest do 
nakazów, które są aktualnie rozwożone. 
Wniosek radego Gierasińskiego –o łatanie dziur- ul.Rudzka połatana, dziś pracujemy na 
Kalinie, rozpoczęliśmy już łatanie dziur. W kwestii usunięcia zakazu przy ul.Brzozowskiej –
nie usunęliśmy go, ponieważ po analizie stwierdziliśmy, że postawiliśmy go na wniosek 
radnych. Po drugiej stronie jest parking, więc zakaz jest raczej zasadny. 
Przewodniczący –jeżeli nie będzie zakazu zatrzymywania się po drugiej stronie pl.500-lecia, 
koło Brzozowskiej to uniemożliwi to przejazd, zwłaszcza w weekendy. Już dziś są 
utrudnienia w ruchu. Wnioskuję, aby nie zdejmować tego zakazu. 
Wniosek o naprawę ul.Kopernika –wykonane. 
Wniosek radnego Zięby –o dodatkowy pojemnik na plastik. Podjęliśmy decyzję o 
samodzielnym usuwaniu plastiku. Robimy to 2 razy w tygodniu i ten system się sprawdza, 
więc przy tej organizacji ten dodatkowy pojemnik nie jest konieczny. 
Zanieczyszczenia przy Polimexie –przeprowadziliśmy rozmowy z Panem Libadzkim, sami 
zaangażowaliśmy się w sprzątanie tego terenu, rozmawialiśmy też z Panem Śniadym, więc 
wkrótce uporządkujemy kwestię odprowadzania wód z Polimeru i innych nieczystości. 
W zakresie prac Urzędu- 25 lutego odbędzie się przetarg w sprawie usunięcia kolizji w 
ul.Bema, budowy chodnika w Czyżemniku, trwają prace nad rozpoczęciem kanalizacji w 
ul.Szczytowej. Odbyłem kolejne rozmowy w sprawie wykupu gruntu pod stadion z Panem 
Salskim. Pan Salski żąda działki przy ul.Kamiennej o pow. 3800m2 (metr za metr). Moim 
zdaniem działka przy ul.Literackiej jest mniej warta niż ta przy ul.Kamiennej. Uważam, że ta 
działka nie powinna kosztować więcej niż 80 zł. za m2. Czy za przyzwoleniem Rady przystać 
na propozycję Pana Salskiego, czy iść drogą wywłaszczenia na cele publiczne? 
Środki z PFRONU dla przychodni-temat prawie zakończony jeżeli chodzi o złożenie 
wniosku. 
Jak co roku odbywają się zebrania strażackie -7 już za nami, pozostały nam jeszcze 4 
spotkania. Dużo nas kosztowało pracy rozpatrzenie skarg na mnie. 
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Odbyło się wyłonienie organizacji pożytku publicznego. 
Mam wniosek o wykup gruntu pod drogi od Państwa Kocembów, dziś otrzymałem wniosek 
kolejny ze Starowej Góry. Wnioski się mnożą, mogą stanowić wkrótce poważny problem 
finansowy gminy.  
Pan Papuga odnośnie wykupu działki pod stadion od Pana Salskiego –nie ma sensu walczyć o 
tę działkę i jest to kolejny rok stracony jeżeli chodzi o inwestycje na stadionie. Sądzę, że 
forma wywłaszczenia będzie tu najlepsza, a za część środków powinniśmy też wyremontować 
stadion. 
Przewodniczący poprosił o stosowne pismo w tej sprawie do Rady Miejskiej. 
Pan Papuga przypomniał, że ponawia swój wniosek do rady z listopada 2007, który jest w 
posiadaniu rady. 
Ad.7. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący KSS M.Skalski referując protokół ze spotkania z 
dnia 5 lutego 2008. Komisja brała udział w negocjacjach w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli i zaopiniowała regulamin wyjazdów zespołów w ramach GOK. 
Pytań do sprawozdania brak. 
Radny Bagiński – proponuję aby ten regulamin wyjazdów zespołów zmodyfikować o 
przyjęcie pewnego pułapu kosztów wyjazdów, a nie ograniczać tylko do procentów. 
Radny Kamiński –musimy też pamiętać, że jeżeli ten limit będzie odpowiednio wysoki, co 
roku będziemy mieli zapotrzebowanie tak zgłaszane aby ten limit wykorzystać, aczkolwiek 
popieram pomysł radnego Bagińskiego. 
Przewodniczący zauważył, iż w regulaminie jest zapis, iż Rada musi najpierw się zgodzić na 
dany wyjazd, więc dyskusja nad nowymi zapisami jest bezzasadna. 
Radny Gierasiński zauważył, że omawiany zapis ma być również zawarty w regulaminie 
pracy GOK.  
Przewodniczący Skalski zauważył, iż KSS wnioskowała o stworzenie takiego regulaminu, 
gdyż uważa, że to ułatwi pracę GOK, mimo, że prawnie takiego obowiązku GOK nie ma, 
gdyż zatrudnia mniej niż 20 osób. 
Ad.8. 
Temat omówiła Skarbnik A,Skórniewska. Zmiana wynika z ubiegania się o dofinansowanie z 
PFRONU na windę w GPZ. Przesunięcie 65 tys. zł. środków z paragrafu inwestycyjnego na 
wydatki administracyjne. Przesunięcie na łowiectwo. 
Temat omówiony na Komisjach, pytań brak. 
Następnie Przewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu -15- „za”,  0 -„przeciw”, 0 -„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XX/113/208 w sprawie zmian w budżecie na rok 
2008. 
 
Ad.9. 
Uchwałę przygotował Kierownik GZWiK K.Kobus, który omówił konieczność podjęcia 
przedmiotowej uchwały. Pan Stanisław Warzonek przeszedł na emeryturę, proponujemy Pana 
Gamonia na stanowisko inkasenta, ze zmniejszeniem wynagrodzenia do 3% prowizji. 
W głosowaniu -15 „za”,  0-„przeciw”, -0„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XX/114/2008 w sprawie odwołania i powołania 
inkasentów podatków i opłat lokalnych. 
 
Ad.10. 
Temat omówiony na wczorajszej Komisji. Pytań brak. 
Konieczność podjęcia uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia dla Burmistrza 
zreferowała Pani Kierownik Referatu Ogólnego Krystyna Motycka. Kwota „13-tki” to 8,5 % 
kwoty ogólnego wynagrodzenia rocznego, od której odejmuje się okresy nieskładkowe.  
Z wyroku NSA z kwietnia 2006 wynika, iż „13-tka” mieści się w pojęciu wynagrodzenia, 
które przyznaje Burmistrzowi rada miejska. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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20. W głosowaniu -15„za”,  -0 „przeciw”, -0 „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XX/115/2008 w sprawie przyznania 
Burmistrzowi Rzgowa dodatkowego wynagrodzenia rocznego 

 
Ad.11. 
Temat omówiony na Komisji, uchwała zasadniczo, oprócz kwot nie różni się od uchwał z lat 
wcześniejszych. Temat częściowo zreferowany przez Przewodniczącego KSS M.Skalskiego. 
Zasady przyznawania dodatków omówiła po krótce Pani Burmistrz Jadwiga Pietrusińska. 
Podwyżka w stosunku do roku ubiegłego o około 10%. Osiągamy w Gminie Rzgów 
wynagrodzenie średnie gwarantowane dla nauczycieli określone w Karcie Nauczyciela. 
Nauczyciele otrzymują dodatek mieszkaniowy i dodatek wiejski w wysokości 10% 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela. Regulamin uzgodniono, zgodnie z przepisami 
prawa, z ZNP podczas negocjacji i uzgodnień na posiedzeniu KSS w dniu 5 lutego 2008. 
Radny Bagiński –czy udało się wyjaśnić niezgodność w zapisie o Funduszu Nagród a zapisem 
budżetowym? 
Pani Burmistrz –wyjaśniono wczoraj, że fundusz nagród jest w budżecie częścią składową 
wynagrodzeń, nie ma na to osobnego paragrafu. 
Radca Iwaszkiewicz –taka formuła była wypracowana również w Kuratorium. 
Radny Bagiński –jeżeli jest zapis, że „tworzy się specjalny fundusz”, to winien on być 
utworzony, a nie wirtualny. Nie możemy robić źle. 
Pani Burmistrz- konsultowałam ten problem również z Panią Kobus i nie da się tego zrobić 
inaczej. 
Pani Skarbnik A.Skórniewska potwierdziła stanowisko i wyjaśnienia Pani Burmistrz. 
Przewodniczący Bartoszewski –uważam, ze jest to proste, to jakby odrębny fundusz w 
ramach wynagrodzeń. 
Innych pytań brak. 
Przewodniczący odczytał projekt i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu – 14 -„za”,  0-„przeciw”, 1- „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła przyjąć uchwałę nr XX/116/2008 w sprawie regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania i wypłacania: dodatku 
motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród 
nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Rzgów na rok 
2008. 
 
Ad.12. 
Temat wcześniej omówiony, Przewodniczący przystąpił zatem do odczytania projektu 
stosownej uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu – 15 -„za”,  0-„przeciw”, 0- „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XX/117/2008 w sprawie szczegółowych zasad 
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i w przedszkolu prowadzonym przez Gminę Rzgów na 
2008r. 
 
Ad.13. 
Temat omówiony na Komisjach. Pytań brak. Po odczytaniu projektu uchwały: 
W głosowaniu – 15 -„za”,  0 -„przeciw”, 0 - „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
podjęła uchwałę nr XX/118/2008 w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego w 
zakresie zapobiegania chorobom i urazom na 2008r. 
 
 
Przewodniczący zarządził 11 minutową przerwę, radny Skalski nie powrócił na salę 
posiedzeń. Obrady kontynuowano w składzie 14-osobowym. 
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Ad.14. 
Przewodniczący odczytał omawianą skargę i nakreślił radnym podłoże sporu, zgodnie z 
załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. W imieniu Pana Burmistrza temat prowadzą Pani 
Kierownik Reczulska oraz Kierownik Cieślik. Temat zreferował Kierownik Cieślik. 
Szczegółowe wyjaśnienia złożył na Komisji Wójt Brójec Władysław Glubowski. Komisja na 
posiedzeniu w dniu 12 lutego 2008 r. postanowiła uznać skargę za niezasadną. 
Przewodniczący odczytał następnie projekt stosownej uchwały wraz z jej uzasadnieniem i 
przystąpił do głosowania.  
Radny Zając –czyli dalej zostawiamy furtkę może nawet na ileś lat na rozwiązanie tej sprawy. 
Dlaczego nie możemy tej sprawy załatwić w ciągu 6 lat? Burmistrz Rzgowa winien 
zobowiązać się do załatwienia tej sprawy w terminie np. 6 miesięcy. 
Kierownik Cieślik- według naszej oceny ten rów nie rozwiąże sporu, ale nawet nasili go, bo 
rów idzie po terenach prywatnych. Sprawa nie jest prosta, nie chodzi tylko o wykopanie 
krótkiego rowu. 
Radny Zając krytykował Wójta Gminy Brójce odwołując się do zapisu w skardze, zgodnie z 
którym po utwardzeniu drogi gmina Brójce nie wykonała rowów odwadniających. 
Przewodniczący Bartoszewski – decyzja Burmistrz ma charakter częściowy, jako że całość 
składa się z wykonania projektu i dopiero później wykonania odwodnienia. Projekt musi być 
właściwie zrobiony, a to musi trwać. Wójt się ociągał, ale to nie my ciągniemy tę sprawę od 6 
lat tylko wójt Brójec. 
Radny Zając zgłosił wniosek o dopisanie w uchwale aby Burmistrz zobowiązał Wójta Brójec 
do wykonania projektu do konkretnego terminu. 
Kierownik Reczulska –rów, którego domaga się Skarżąca najprawdopodobniej wogóle nie 
będzie konieczny, może w ogóle nie będziemy musieli zobowiązywać Wójta do 
czegokolwiek, bo po wykonaniu projektu okazać może się, że przyczyną zalewania jest 
niedrożność stawów prywatnych. 
Radny Gierasiński –należy dać obostrzenia dla Wójta Gminy pod groźbą kary. 
Przewodniczący konkludując dyskusję stwierdził, że Burmistrz zmierza w postępowaniu 
administracyjnym do rozwiązania sporu a rada ma podjąć w tym celu stosowną uchwałę i 
przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu – 7 -„za”,  2 -„przeciw”, 5 - „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  uchwałą  nr XX/119/2008 w sprawie skargi na Burmistrza Rzgowa uznać 
skargę J.A.Klepacz oraz Z.Kaniorskiego za niezasadną. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący odczytał skargę oraz wyjaśnienia Pani B.Marciniak -pracownicy Referatu 
Podatków.  
O godz. 15.45 salę opuścił radny S.Bednarczyk, obrady kontynuowano w składzie 13-
osobowym. 
Pytań nie było. 
Następnie Przewodniczący M.Bartoszewski odczytał projekt stosownej uchwały i przystąpił 
do głosowania. 
W głosowaniu – 10 -„za”,  0 -„przeciw”, 3 - „wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  uchwałą  nr XX/120/2008 w sprawie skargi na Burmistrza Rzgowa uznać 
skargę E.J.Siotor za niezasadną. 
 
Ad.16. 
Nowych interpelacji brak. 
 
Ad.17. 
Wnioski zgłaszali kolejno: 
Radny Hajduk: 
1)mieszkańcy dobijają się do posterunku policji, a ciągle nikogo na nim nie ma, wnioskuję o 
sprawdzenie, czy ktoś tam urzęduje 
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Sołtys Strycharski: 
1)śmieci-czy ludzie mogą wywozić śmieci we własnym zakresie na wysypisko rzgowskie 
2)dostaliśmy z Urzędu pisma z prośbą o wytypowanie przez sołtysów osób 
niepełnosprawnych z danego sołectwa- o co tu chodzi? 
3)kursy rolnicze na chemizację-dostaliśmy druki zapraszające na szkolenie, ale nasi rolnicy 
takich środków ochrony roślin grupy I nie kupują, więc nie jest to chyba konieczne? 
4)nie otrzymałem tablicy ogłoszeń dla sołtysów na ogłoszenia a nie mam gdzie wieszać 
ogłoszeń 
5)w kwestii pieniędzy dla rad sołeckich –na co możemy wydać te środki? 
Przewodniczący zwrócił uwagę, iż kwestia śmieci była już wyjaśniana na poprzedniej sesji, 
istnieje również obszerne wyjaśnienie kwestii śmieci w ostatnim numerze Naszej Gminy. 
W.Małecki –przyznał się do zaniedbania w kwestii tablicy na ogłoszenia, po czym wyjaśnił 
ponownie problem wywożenia śmieci. Śmieci wozić mogą na terenie gminy jedynie 
podmioty do tego uprawnione. Nie ma jednak przepisów, które zabraniałyby wywożenia na 
nasze wysypisko incydentalnie śmieci poszczególnym mieszkańcom, ale nie może to się 
odbywać nagminnie i nie może robić tego osoba, która nie ma podpisanej umowy na odbiór 
śmieci i wywozić na nasze wysypisko w ilościach masowych. Wysokie opłaty za odbiór 
niesegregowanych odpadów podyktowane są intencją ustawodawcy skłonienia ludzi do 
segregowania odpadów oraz próbą zwiększenia wpływów  Państwa z VAT-u,  związanego z 
obowiązkiem posiadania umowy na wywóz śmieci. 
Sołtys Strycharski: 
1)niech firmy wywożące śmieci biorą pieniądze za śmieci rzeczywiście wywiezione i 
dlaczego ponosimy tak duże opłaty skoro mamy swoje wysypisko? 
W.Małecki –to kwestie uzgodnień z firmą wywozową, rozwiązaniem może być system 
workowy, wówczas nie trzeba wystawiać pustych puszek. 
Radna Bagińska: 
Po rozmowie z Remondisem wiem, że możemy aneksem do umowy zrezygnować z tzw. 
twardej puszki i kupować worki na odpady. Trzeba jednak pofatygować się i kupić od nich 
bezpośrednio te worki. Można kupować również worki sąsiadom, z odpowiednim 
upoważnieniem. Po napełnieniu worka musimy dzwonić i wyznaczyć termin odbioru worka, 
za jego odbiór już nie płacimy, cena jest już wliczona w worek. 
Radny Gierasiński: 
Można też zawrzeć umowę mieszaną na pojemnik raz w miesiącu i worek. 
Radna Bagińska: 
Nie można na dzień dzisiejszy wybierać rzadziej niż dwa razy w miesiącu. 
Syn Sołtysa Strycharskiego: 
Czy można kupić worek i napełniać go raz na pół roku? Nikt się nie doczepi jeżeli kupię 
jeden worek na rok? 
Radna Bagińska: 
Nie ma to znaczenia, choć pół roku jest pewną przesadą. 
Przewodniczący-będziemy rewidować nasz regulamin wywozu śmieci, bo jest już on 
nieaktualny w stosunku do dzisiejszych rozwiązań prawnych i potrzeby recyklingu. 
W.Małecki- Nie może być tak, ze normalnie egzystując, nie wytworzymy śmieci. W 
regulaminie ustaliliśmy minimalną ilość powstających odpadów aby w sytuacji, gdy ktoś 
uporczywie uchyla się od obowiązku usuwania śmieci, można wykonać takie usunięcie 
zastępczo. W regulaminie już uwzględniliśmy selektywny odbiór śmieci, więc nasz regulamin 
wszystkie te sprawy uwzględnia i nie musimy go zmieniać. Musimy zmienić jedynie cennik 
na naszym składowisku, bo on nie przystaje do rozporządzenia Rady Ministrów 
Pani Burmistrz –musimy wprowadzać regulaminy, ale przede wszystkim musimy edukować 
nasze społeczeństwo, nie tylko z urzędu, ale również sami wśród swoich sąsiadów. Jeden 
worek na rok jest oczywiście głęboką teorią. Rozwiązanie jest jednak –system workowy np., 
trzeba tylko chcieć. 
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W.Małecki –w kwestii postaw firm. Gdyby taka firma dopuściła do odbioru śmieci raz w 
miesiącu, to firmie wywozowej przez rok nie zwróciłby się nawet koszt puszek. Stąd system 
dwutygodniowego odbioru śmieci. 
Kierownik Cieślik –w kwestii kursu chemizacyjnego –wynika on z ustawy o ochronie roślin. 
Dokument jest ważny 5 lat i taki musi mieć każdy kto zamierza kupić środki ochrony I i II 
stopnia. Kurs organizuje Ośrodek Dworactwa Rolniczego w Bratoszewicach. Wyjściem z 
sytuacji jest zawarcie umowy z sąsiadem, który wykonuje opryski. W każdym razie 
dokumenty takie są sprawdzane wśród rolników korzystających z dopłat ONW. 
W temacie osób niepełnosprawnych –to typowe pismo, rzeczywiście bardzo nieprecyzyjne, 
ale podaje stronę internetową, która zawiera różne druki potrzebne w sprawie. To potrzebna 
inicjatywa, albowiem rolnicy płacący KRUS mogą ubiegać się o refundację składek z KRUS-
u w Fundacji zajmującej się osobami niepełnosprawnymi. Ale ktoś musi rolników 
poinformować o takiej możliwości, stąd nasza prośba do sołtysów. 
Pani A.Skórniewska – w kwestii przeznaczenia środków z rad sołeckich –w budżecie gminy 
są tworzone wydatki na funkcjonowanie rad sołeckich. Możecie z tych środków kupić np. 
gabloty, zaprenumerować czasopismo, kupić papier na posiedzenia rad sołeckich, otrzymać 
zwrot za abonament telefoniczny. Mają to być jednak wydatki związane bezpośrednio z 
funkcjonowaniem rady sołeckiej. Przepisy się zaostrzyły. Skrajnym przykładem ze 
szkolenia jest zakwestionowanie przez kontrolerów RIO zakupu np. ciastek na sesję. Muszą 
być to wydatki w granicach rozsądku tak aby można je było obronić. 
Przewodniczący Bartoszewski- czy może być to np. opał? 
Pani Skórniewska –tak, ale na posiedzenia rady sołeckiej, a nie straży. 
Radny Hajduk –czy można nagrodzić gospodarza, który dba o swój trawnik przed posesją? 
Pani Skórniewska –nie widzę możliwości. 
Radny Hajduk –a na skoszenie boiska? 
Pan Burmistrz –pieniądze są na funkcjonowanie rady sołeckiej, np. zakup krzeseł, stół, a na 
zieleń mamy odrębne środki w budżecie gminy i to z tego funduszu można skosić trawnik. 
Przewodniczący polecił aby te sprawy konsultować już bezpośrednio z Panią Skarbnik. 
Radny Piekarski: 
1)czy Pan Burmistrz poczynił kroki aby wyłonić firmę, która przygotuje nam wniosek na o 
uzyskanie środków na kanalizację Starowej Góry z Unii Europejskiej? 
2)ul.Centralna- zadolenia po prawej stronie przy chodniku. 
Burmistrz odnośnie pierwszego pytania –tak, w piątek będzie w BIP-ie wywieszony wniosek i 
stosowne ogłoszenie przetargowe. 
Radna Bagińska –wszyscy domagamy się remontów, samemu trzeba dbać o porządek przed 
swoją posesją. 
Radny Gierasiński: 
1)wczoraj, 12 lutego rozdawane były nakazy płatnicze –kiedy należy je zapłacić? Napisane 
jest termin płatności w ciągu 14 dni od daty doręczenia decyzji, ale do 15 marca. 
Pani Sołtys Gruszka –mamy już kwitariusze. 
Pani Skarbnik –terminy są ustawowe, decyzje są wystawiane w programie komputerowym. 
Zgodnie z ustawą terminem płatności I raty jest 15 marca. 
Przewodniczący zgłosił wniosek o doprecyzowanie zapisów w nakazach płatniczych. 
Sołtys Strycharski –obowiązuje termin dwutygodniowy ale ja jeszcze nie mam książek, ale 
ten dwutygodniowy zapis winien być przeredagowany. 
2)popieram wypowiedź Pana Strycharskiego odnośnie Policji. Znam przypadek, kiedy Pani 
policjantka spisuje protokół na wydartej kartce papieru. 
3)prośba mieszkańców o zmianę terminu odjazdu autobusów na Pl.Niepodległości  z 16.50 na 
16.10. 
4)od mostu na Pabianickiej narysować znak –ścieżka rowerowa, tak, aby można było jeździć 
po chodniku, 
5)śmieci powstałe podczas remontu budynku Urzędu winny być zebrane w jakimś pojemniku, 
a nie leżeć stertą przed budynkiem, 
6)ruina na ul.Mickiewicza, zdewastowana i niszczeje, musimy się tym zainteresować 
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7)do marca można zgłaszać wnioski do WFOŚ na ochronę terenów zielonych. Musimy mieć 
środki własne 30% 
8)w Kalinku będzie robione ogrzewanie gazowe, należy zrobić wywiad ile osób będzie 
chciało się podłączyć 
9)co z ul.Długą i Źródlaną? Czy chodnik będzie robiony? 
10)w kwestii stacji trafo przed urzędem –za ok. 100 tys. zł. bez wymiany transformatora 
moglibyśmy ją wymienić  
11)ekspertyza budynku na stadionie i naszej dawnej straży ogniowej –czy mogę rozmawiać w 
tym temacie ze znajomym, który takie ekspertyzy robi i może pomógłby nam w temacie 
skatalogowania i zlikwidowania tego budynku z przyszłym odtworzeniem? 
Przewodniczący Bartoszewski –kiedy będzie robione to ogrzewanie? 
Radny Gierasiński -We wrześniu ma być oddana do użytku kotłownia na wspomniane 
ogrzewanie gazowe. 
Burmistrz -21 będziemy przeprowadzać stosowne rozmowy w gazowni i wtedy przekażę 
radzie temat. 
Przewodniczący –moglibyśmy ten temat powiązać z inwestycją budowy gazociągu w Kalinie 
i Kalinku. 
Radny Bagiński –zgodnie z prawem energetycznym Gminy muszą mieć program 
zaopatrzenia gminy w energię cieplną, gazową, wodną. Czy mamy taki program? 
Burmistrz –program elektryfikacji i gazyfikacji mamy zrobiony. Niestety do tej pory 
otrzymywaliśmy negatywne odpowiedzi z gazowni. Nie mamy programu zaopatrzenia w 
ciepło, bo nie mamy takich kotłowni. To gazownia winna wybudować sieć, a jeżeli gmina, to 
gazownia ma nam oddać pieniądze. Na dzień dzisiejszy odpowiadają, że im się nie opłaca. 
Sołtys Hoja –to się ma zmienić, bo wprowadzić mają możliwość dzierżawy. 
Burmistrz –kontynuując, być może obecnie będziemy mogli wrócić do tematu jeżeli ich 
stanowisko się zmienia. Minusem jest jednak to, że my jako gmina deklarowaliśmy dużo 
przyłączy np. w Grodzisku, a ilość przyłączy nie pokrywa nawet kosztów amortyzacji. 
Trudno jednak ustalić ilość potencjalnych przyłączy, bo każdy pyta ile będzie płacił, a ja nie 
umiem tego powiedzieć, bo cena może różnić się również zależnie od danej spółki, która 
obsługuje dany teren. 
Przewodniczący Bartoszewski –ja mogę powiedzieć, że nie będzie to więcej niż 10%, bo 
zainteresowani są głównie ludzie budujący nowe domy, w starych wymiana centralnego jest 
nieopłacalna. 
Pani Burmistrz –gaz drożeje, kiedyś był stosunkowo tani, ja słyszę głosy, że w samym 
Rzgowie ludzie rezygnują z gazu, bo koszty są duże. 
Radny Gierasiński –UE narzuca abyśmy do 2010r. w Polsce przeszli na ogrzewanie 
ekologiczne, tj. gazowe, olejowe, energetyczne. 
Radny Kamiński –mieszkańcy ul.Rawskiej niepokoją się faktem, że na ich ulicy ma powstać 
parking samochodowy, również dla TIR-ów. 
Burmistrz –pierwszy raz o tym słyszę, sprawdzimy to. Niestety w Polsce wygląda to tak, że 
mimo, że ja jestem gospodarzem terenu, decyzje wydaje starosta i ja często o niczym nie 
wiem. Burmistrz skrytykował nieudolnie przeprowadzoną decentralizację w Polsce. 
Radny Bagiński zajął stanowisko w kwestii gazu w Rzgowie oraz odniósł się do tematu 
poruszonego przez radnego Gierasińskiego w zakresie korzystania z ogrzewania 
ekologicznego. Radny zauważył, że w państwach skandynawskich rozwiązano ten problem 
tak, że Gminy kupują gaz jako paliwo ekologiczne i sprzedaje go taniej swoim obywatelom. 
My jako państwo musimy wywiązać się z postanowień protokołu z KIOTO nakładającego na 
nas obowiązek ograniczenia emisji gazów, w tym dwutlenku węgla. 
Burmistrz – olej opałowy też wywoływał niegdyś euforię a dziś olej jest zupełnie 
nieekonomiczny - w energetyce jest tak, że często się wszystko zmienia. 
Sołtys Hoja: 
1)jeżeli jest 5 firm, które odbierają śmieci, a żadna nie zabiega o klienta, to ja tej sytuacji nie 
rozumiem. Nikt nie zabiega o odbiór segregowanych śmieci. Jest słaba informacja w 
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społeczeństwie, winniśmy wymagać od firm odbierających śmieci aby włożyli w to trochę 
swoich środków. 
W.Małecki –nie możemy z urzędu występować w sprawach prywatnych firm, można to 
przelać na papier i wysłać do firm, ale np.. Pan jako osoba prywatna, a nie my jako Urząd. 
Syn Pana Strycharskiego –kto jest w Rzgowie uprawniony do kontroli czy ludzie mają 
stosowne umowy o wywóz śmieci? 
W.Małecki –jedynie policja jako organ uprawniony, ewentualnie na nasz wniosek. 
Przewodniczący Bartoszewski: 
1)poprosić policję o interwencję aby egzekwowała od ludzi obowiązek oznakowania domów 
numerami oraz o przewieszenie wysoko tablic z nazwami ulic i uzupełnienie w tym względzie 
braków, w szczególności ulica Graniczna 
2)czy jest przeprowadzany przegląd autobusów w zakresie rentowności kursów i rozeznania, 
które możemy ewentualnie zlikwidować i co z pomysłem na dowożenie do linii 50? Musimy 
się też skontaktować z Panem Babskim z CT „PTAK” w kwestii przedłużenia linii 50. 
Musimy skontaktować się z projektantem drogi wojewódzkiej do Kurowic drogi 714 aby 
zapoznać się z zakresem tej drogi i jej projektowanym przebiegiem.  
3)proszę jechać na ul.Klonową w Starowej Górze (Zwoliński) i zobaczyć domy, które są tam 
budowane niezgodnie z naszym planem, mają płaskie dachy i wyglądają jak potworki wśród 
jednorodzinnej zabudowy. 
Sołtys Zawistowska pochwaliła świadomość ekologiczną mieszkańców Gospodarza, którzy 
korzystają z ekologicznych toreb. 
Radny Gierasiński –ad vocem –do radnego powiatowego Kobusa aby poruszył w starostwie 
powiatowym kwestie wydawania pozwoleń na budowę i nie informowania naszych władz o 
tym. 
Radny powiatu K.Kobus obiecał delikatnie poruszyć tę kwestię. 
Przewodniczący Bartoszewski-proszę też przekazać, że jesteśmy już gotowi zorganizować 
sesję powiatową u nas. 
 
Ad.18. 
Komunikatów brak. 
 
Ad.19. 
O godz. 17.20 - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


